
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  11 februari 2019  
   

Tid Klockan 17:00-20:00  
   

Plats Sessionssalen i kommunalhuset  
   

Beslutande Se bifogade uppropslistor  
   

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Claes-Johan Bonde (M), Erik Uddén (M), Linda von Fircks (M), Diana Molinsky 
(M), Cecilia Sundberg (M), Tomas Selin (C), Lars-Göran Sander (C), Christopher 
Smith (L), Petra Nilsson (L), Dennis Åström Ullström (KD), Gorges Barkho 
(KD), Anders Ferbe (S), Khalida Marefat (S), Marzieh Amiri (S), Tomas 
Henriksson (S) (går kl. 18:25), Ulla Olsson Engström (V), Åke Wickberg (MP) 
(anländer kl. 17:45), Emil Holmlund (DP), Marcus Jillehed (DP), Charlotte 
Björkman (HP) 

 
Utses att justera Eeva Laine (S) och Henrik Juhlin (C) 

   
Justeringens tid 18 februari 2019 Paragrafer  1- 23  

   
Underskrifter   

 Maria Sundblad  
 Sekreterare 

 

 

 Erik Ottoson  
 Ordförande 

 

 

 Eeva Laine Henrik Juhlin 
 Justerare 

 

Justerare 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen. 
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande kommunala 
föreskrifter: 

 
• Avsteg från HKF 1210 om avgifter för vissa upplåtelser av offentlig plats med anledning av 
tillfällig lokalisering av Vårbackaskolan 
 
• Revidering av reglemente för Huddinge kommuns näringslivsberedning – HKF 9290 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 11 februari 2019 

Protokollet har justerats den  18 februari 2019 

Anslaget sattes upp den 19 februari 2019 

Anslaget tas ner den 13 mars 2019 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  12 mars 2019 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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Uppropslista 2019-02-11 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S) §§ 1-4 (anländer kl. 
17:45) 

Marie Fors (S) 

15. Erik Ottoson (M)   

16. Stephanie Hansson (KD)   

17. Niklas Bougt (V)   

18. Michaela Lööf (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)   

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S) Samtliga Göran Hallberg (S) 

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V) Samtliga Aysegül Balci (V) 

30. Aza Cheragwandi (S)   

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2019-02-11 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande 
paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD) Samtliga Annika Boström (SD) 

33. Henrik Boltenstål (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M) Samtliga Peter Höög (M) 

36. Claes Thim (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)    

40. Johanna Bergman (M) §§ 6, 16-23 (går kl. 
18:20) 

Patrik Rahm (M) 

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M)   

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP) Samtliga Barbro Lind (MP) 

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD) Samtliga Runar Finnman (SD) 

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP)   

55. Cem Delen (L)    

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Malena Karanovic (SD) 

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Annelie Rogmalm (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 1   
    
Diarienummer KS-2019/161.901    

 
 
 

Anmälan av ny ledamot och nya ersättare i 
kommunfullmäktige  
 

Ordföranden anmäler från Länsstyrelsen inkomna protokoll med följande innehåll: 
• Patrik Willingstam (DP), ny ledamot efter Kim Wiking för tiden till och med den 

14 oktober 2022. 
• Marcus Jillehed (DP), ny ersättare efter Patrik Willingstam för tiden till och med 

den 14 oktober 2022. 
• Cecilia Sundberg (M), ny ersättare efter Peder Westerlund för tiden till och med 

den 14 oktober 2022. 
• Petra Nilsson (L), ny ersättare efter Erika Apell för tiden till och med den 14 

oktober 2022. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 

Inför sammanträdet den 11 februari 2019 har följande frågor lämnats in till 
kommunfullmäktige: 

1. Fråga ställd av Yossi Sigal (S) till klimat- och stadsmiljönämndens ordförande 
Christian Ottosson (C) om belysning på återvinningsstationerna i Huddinge, se bilaga 
§ 2.1 till detta protokoll. 

2. Fråga ställd av Mats Arkhem (SD) till klimat- och stadsmiljönämndens ordförande 
Christian Ottosson (C) om åtgärder för att förbättra snöröjningen, se bilaga § 2.2 till 
detta protokoll. 

Kommunfullmäktige beslutar att de inlämnade frågorna får ställas. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 3   
    
Diarienummer KS-2019/53.355    
 

 
 

Svar på frågor  
 
1. Svar på fråga ställd av Yossi Sigal (S) till klimat- och stadsmiljönämndens 
ordförande Christian Ottosson (C) om belysning på återvinningsstationerna i 
Huddinge 
 
Som svar på frågan ställd av Yossi Sigal (S) anför klimat- och stadsmiljönämndens 
ordförande Christian Ottosson (C) följande: 
 
”Inventeringen av belysningen på återvinningsstationerna är genomförd under hösten 
2018 och det finns därför nu kunskap om hur situationen är. Vissa stationer är 
placerade på privat mark, vilket också påverkar kommunens möjligheter att få till en 
belysning där. NBF och KLN kommer nu att jobba tillsammans med FTI 
(Förpacknings- och tidningsinsamlingen) för att sätta upp belysning på så många 
stationer som möjligt.” 
 
Efter att Christian Ottoson (C) besvarat frågan yttrar sig Yossi Sigal (S). 
 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet. 
  
2. Svar på fråga ställd av Mats Arkhem (SD) till klimat- och 
stadsmiljönämndens ordförande Christian Ottosson (C) om åtgärder för att 
förbättra snöröjningen 
 
Som svar på frågan ställd av Mats Arkhem (SD) anför klimat- och 
stadsmiljönämndens ordförande Christian Ottosson (C) följande: 
 
”Huddinge kommun upphandlar den stora delen av snöröjningen och i avtalen 
framgår vilka krav som vi ställer. Att som Mats Arkhem vill öka antalet personer som 
arbetar ligger inte inom ramen för vad vi som beställare kan göra under pågående 
avtalstid. Kommunen och NBF har löpande dialog med entreprenörer och jag 
välkomnar alla felanmälningar från invånare som i sin tur gör att förvaltningen på ett 
rutinmässigt sätt kan framföra de vanligaste och viktigaste felen till entreprenörerna. 
Det finns inget besparingskrav på den kommunala snöröjningen, tvärtemot bilden 
som man kan få i lokalmedia.” 
  
Efter det att Christian Ottoson (C) besvarat frågan yttrar sig Mats Arkhem (SD). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 3   
    
Diarienummer KS-2019/53.355    
 

 
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses besvarad, och finner att 
så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 4   
    
Diarienummer KS-2018/3020.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till 
grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) med 
anledning av den bristande likvärdigheten i Huddinges skolor
  
Som svar på Nujin Alacabeks (V) interpellation om den bristande likvärdigheten i 
Huddinges skolor hänvisar grundskolenämndens ordförande Jelena Drenjanin (M) till 
sitt utdelade skriftliga svar; se bilaga till detta protokoll. 

Sedan Jelena Drenjanin (M) besvarat interpellationen yttrar sig Nujin Alacabek (V), 
Rasmus Lenefors (S), Christina Eklund (M), Cem Delen (L), Anders Lönroth (MP), 
Jelena Drenjanin (M) och Bo Källström (L).  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 5   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellation som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande skriftliga interpellation inlämnats till 
kommunfullmäktige: 
 

•  Interpellation ställd av Anneli Sjöberg (S) till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) om hyreskrav och ägardirektiv gällande Huge Bostäder AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 6   
    
Diarienummer KS-2019/212.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Anneli Sjöberg (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om 
hyreskrav och ägardirektiv gällande Huge Bostäder AB  
 

Som svar på Anneli Sjöbergs (S) interpellation om hyreskrav och ägardirektiv 
gällande Huge Bostäder AB hänvisar kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak 
(M) till sitt utdelade skriftliga svar; se bilaga till detta protokoll. 

Härefter yttrar sig Anneli Sjöberg (S), Daniel Dronjak (M), Britt Björneke (V), Ann-
Marie Högberg (S), Cem Delen (L), Martin Nigals (SD), Aza Cheragwandi (S), 
Gunilla Helmerson (M) och Mats Österholm (M).  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 7   
    
    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av revisionsrapporterna. 

 
Sammanfattning 
Följande revisionsskrivelser från Huddinge kommuns revisorer är utskickade till 
kommunfullmäktiges ledamöter inför dagens sammanträde: 
 
- Revisionsrapport: Förstudie av kommunens beredskap för extraordinära händelser 
samt höjd beredskap 
 
- Revisionsrapport: Granskning av kommunens stöd till idrotts- och fritidsverksamhet 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 8   
    
Diarienummer KS-2018/1503.728    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden och 
äldreomsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen 
(ej verkställda gynnande beslut om bistånd) 2018  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av rapporterna. 

 
Sammanfattning 
Följande statistikrapporter från socialnämnden och äldreomsorgsnämnden har utsänts 
till kommunfullmäktiges ledamöter inför dagens sammanträde: 
 
- Från äldreomsorgsnämndens: Rapport till kommunfullmäktige angående antal 
beslut om bistånd som inte verkställts till och med 30 september 2018    
        
- Från socialnämnden: Icke verkställda beslut den 30 september 2018      
  
- Från socialnämnden: Individ- och familjeomsorgens rapport av beslut som inte 
verkställts inom tre månader tredje kvartalet 2018  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Lönroth (MP), Lisbeth Krogh (HP) och Eva Carlsson-
Paulsén (M). Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckning 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning; se bilaga till detta protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 9   
    
Diarienummer KS-2017/1008.104    
 

 
 

Brandlarm ska finnas i alla stationer, närmaste brandstation 
är i Farsta och Västerhaninge - avskrivning av 
medborgarförslag  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 22 november 2018, avskrivs medborgarförslaget. 

 
Sammanfattning 
Madelein Osinaga lämnade den 29 mars 2017 in ett medborgarförslag med rubriken 
”Brandlarm ska finnas i alla stationer, närmaste brandstation är i Farsta och 
Västerhaninge”. Ärendet anmäldes i sedvanlig ordning till kommunfullmäktige den 
24 april 2017 som beslutade att överlämna det till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Medborgarförslaget är att ”brandlarm ska finnas i alla stationer” med motiveringen att 
det skulle vara säkrare då närmaste brandstation är i Farsta och Västerhaninge.  
Kommunstyrelsens förvaltnings kansli har vid två tillfällen bett om en komplettering 
rörande vilka stationer som avses då det utgör en förutsättning för att kunna 
handlägga ärendet men inte erhållit något svar. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 10   
    
Diarienummer KS-2017/2199.104    
 

 
 

Servicelokal för cyklar vid Stuvsta station – svar på 
medborgarförslag väckt av Hans Wångberg  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 16 
maj 2018, avslås medborgarförslaget. 

 
Sammanfattning 
Hans Wångberg föreslår i ett medborgarförslag daterat den 19 september 2017 att 
kommunen ska upplåta en lokal i anslutning till Stuvsta station för cykelservice. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är en god idé att skapa möjligheter att 
kunna reparera sin cykel i anslutning till kommunens pendeltågsstationer. Gällande 
lagar och regler hindrar dock kommunen att tillhandahålla en sådan tjänst. Det finns 
dock inga hinder för privata aktörer eller aktörer inom civilsamhället att tillhandahålla 
en cykelservicetjänst. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
medborgarförslaget ska avslås. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 11   
    
Diarienummer KS-2018/104.104    
 

 
 

Inrätta ett antal inhägnade hundrastgårdar i östra delen av 
kommunen - svar på medborgarförslag väckt av Linda 
Krondahl  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Medborgarförslaget anses vara besvarat med hänvisning till vad som sägs i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 13 november 2018. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda förutsättningarna för en gemensam plan 
för hundrastgårdar i Huddinge kommun. 

3. Återrapportering ska ske till kommunstyrelsen i samband med att utredningen om 
en gemensam plan för hundrastgårdar i Huddinge kommun är genomförd. 

 
Sammanfattning 
I ett medborgarförslag från Linda Krondahl föreslås att Huddinge kommun inrättar ett 
antal hundrastgårdar i östra kommundelen. 
 
Natur- och byggnadsnämnden samt tillsynsnämnden har fått medborgarförslaget på 
remiss. Natur- och byggnadsnämnden och tillsynsnämnden föreslår att 
kommunstyrelsen utreder möjligheten att inrätta hundrastgårdar i olika delar av 
kommunen och inte bara i östra kommundelen. 
 
Med anledning av remissinstansernas synpunkter anser kommunstyrelsens 
förvaltning att det bör utredas om kommunen ska ha hundrastgårdar eller inte.  
Utredningen rapporteras sedan till kommunstyrelsen för ställningstagande. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C) och Leif Dyrvall (DP). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad.  
 
Beslutet delges 
Linda Krondahl 
Natur- och byggnadsnämnden 
Tillsynsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 12   
    
Diarienummer KS-2016/2069.363    
 

 
 

Gör en isbana på den befintliga fotbollsplanen på 
Myrängsskolan vintertid – svar på medborgarförslag väckt av 
Therese Lundh  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 26 november 2018, anses medborgarförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Therese Lundh inkom den 6 september 2016 med ett medborgarförslag om att 
kommunen ska ansvara för att det finns isplaner som barn ska kunna spela hockey 
och åka skridskor på. Som exempel föreslås att kommunen ska spola fotbollsplanen 
på Myrängsskolan vintertid. 
 
Medborgarförslaget har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden och Huge 
Fastigheter AB. 
 
Remissinstanserna ställer sig positiva till förslaget samtidigt som de anger att frågan 
inte ligger inom deras respektive ansvarsområden. Kultur- och fritidsnämnden 
betonar att det skulle bli resurskrävande att anlägga naturis, eftersom en sådan insats 
skulle behöva genomföras i flera delar av kommunen för att kunna ge alla barn 
likvärdig tillgång till isbanor. Dessutom har vintrarna under de senaste åren inte gett 
gynnsamma förhållanden för naturis, varför en satsning på spolad is riskerar att 
innebära en hög kostnad och förhållandevis få möjliga nyttjandedagar. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning vill betona att frågan om att anlägga isbanor på 
skolgårdar ligger inom respektive skolenhets ansvarsområde. Myrängsskolan är en 
fristående skola som drivs av Pysslingen AB. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i kultur- och fritidsnämndens remissvar, 
och vill samtidigt framhålla att Huddinge kommun har flera ishallar. Under 
vinterhalvåret är dessa under vissa bestämda tider öppna för allmänhetens åkning.  
Gällande öppettider hittas på kommunens hemsida. I Trångsund och Visättra finns 
även utomhusbanor som är öppna när vädret tillåter. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
medborgarförslaget ska anses besvarat. 
 
 

[I] Huddinge 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 12   
    
Diarienummer KS-2016/2069.363    
 

 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
Remissinstanserna 
Skolan Pysslingen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 13   
    
Diarienummer KS-2017/594.104    
 

 
 

Odla grönsaker, frukt samt baljväxter och linser – avskrivning 
av medborgarförslag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 22 november 2018, avskrivs medborgarförslaget. 

 
Sammanfattning 
Gudrun Hay inkom den 21 februari 2017 med ett medborgarförslag om att odla 
grönsaker, frukt samt baljväxter och linser. 
 
Förslagsställaren hänvisar till att det uppkomna världsläget känns väldigt osäkert och 
att ovanstående förslag också skulle kunna ge en hel del jobb. 
 
Beslutet delges 
Förslagsställaren 
 
 

 

[I] Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  20 (33) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 14   
    
Diarienummer KS-2018/2631.222    
 

 
 

Avsteg från HKF 1210 om avgifter för vissa upplåtelser av 
offentlig plats med anledning av tillfällig lokalisering av 
Vårbackaskolan  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsteg från HKF 1210 om avgifter för vissa 
upplåtelser av offentlig plats med anledning av tillfällig lokalisering av 
Vårbackaskolan 

 
Sammanfattning 
De befintliga lokalerna för Vårbackaskolan i Vårby gård måste rivas på grund av 
lokalernas dåliga skick. En tillfällig lokalisering på angränsande allmän platsmark har 
fastställts i samråd med berörda förvaltningar. 
 
Vid upplåtelse av allmän plats ska avgiften fastställas utifrån kommunens antagna 
taxa. I detta fall anses dock inte taxan vara tillämpbar då det inte finns någon 
jämförbar kategori för skoländamål. Därför behövs ett beslut om att göra avsteg ifrån 
kommunens antagna taxa. Avgiften för marken föreslås istället regleras i ett 
arrendeavtal, se utkast i bilaga 1, som avses tecknas på delegation mellan kommunen 
och motparten Huddinge Samhällsfastigheter AB. Avgiften bedöms vara 
marknadsmässig. 
 
Enligt tidplanen ska skolverksamheten flytta in kvartal 3, 2019. Huddinge 
Samhällsfastigheter AB behöver därför tillgång till marken under våren 2019 för att 
förbereda området för skolverksamhet. Avtalet avses tecknas när beslut om avsteg 
från taxan har vunnit laga kraft. Arrendeavtalet ska gälla till dess att nya permanenta 
lokaler finns på plats. Arbetet med en ny detaljplan för en permanent lokalisering av 
skolan ska påbörjas när utvecklingsplanearbetet fastslagit en placering. Någon tidplan 
för detta är ännu inte framtagen. 
 
Beslutet delges 
Huddinge Samhällsfastigheter 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 15   
    
Diarienummer KS-2019/52.182    
 

 
 

Justering av budget 2019 till följd av ny organisation och 
självkostnadshyra  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Driftbudget för 2019 omfördelas till följd av ny nämndorganisation enligt bilaga 1 
till kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 24 januari 2019. Budgetramar 
gäller från och med den 1 januari 2019. 

2. Investeringsbudget för 2019 omfördelas till följd av ny nämndorganisation enligt 
bilaga 2 till kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 24 januari 2019. 
Investeringsramar gäller från och med den 1 januari 2019. 

3. Driftbudgeten för förskolenämnden utökas med 2,5 mnkr avseende tillkommande 
kostnader för lokalbidrag till externa utförare. Utökningen finansieras med 
omfördelning från reserverade medel. 

4. Driftbudgeten för klimat- och stadsmiljönämnden utökas med 2,0 mnkr. 
Utökningen finansieras med omfördelning från reserverade medel (1,2 mnkr) och 
med ett lägre budgeterat resultat för kommunen (0,8 mnkr). 

5. Kommunstyrelsen får i uppdrag att göra erforderliga tekniska justeringar av 
budgeten till följd av ny förvaltningsorganisation från och med den 1 april 2019. 

 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet deltar inte i besluten i detta 
ärende. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 december 2018 (KS-2018/2484.111) om ny 
politisk organisation för Huddinge kommun från och med den 1 januari 2019.  
Kommunstyrelsens förvaltning har, tillsammans med övriga förvaltningar, tagit fram 
förslag till omfördelning av de av kommunfullmäktige beslutade budgetramarna för 
den nya nämndorganisationen. Omfördelning av budget följer fördelning av ansvar 
för verksamheter enligt kommunfullmäktiges beslut. Förslagen inkluderar effekter av 
att kommunen och Huddinge Samhällsfastigheter från och med 2018 har ett nytt 
ramavtal avseende hyresvillkor för verksamhetslokaler. Här inkluderas ökade 
bidragskostnader med 2,5 mnkr till fristående utförare inom förskolan. Utökningen 
föreslås att finansieras med omfördelning från reserverade medel. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 15   
    
Diarienummer KS-2019/52.182    
 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Daniel Dronjak (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
I övrigt yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Nujin 
Alacabek (V). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S), Anders Lönroth (MP) och Nujin Alacabek (V) anmäler 
protokollsanteckningar; se bilagor till detta protokoll. 
 
Beslutet delges 
Samtliga nämnder 
 
 

 

[I] Huddinge 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 16   
    
Diarienummer KS-2019/184.112    
 

 
 

Revidering av reglemente för Huddinge kommuns 
näringslivsberedning – HKF 9290  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Reglemente för Huddinge kommuns näringslivsberedning – HKF 9290 – ska ha den 
ändrade lydelse som framgår av bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 18 januari 2019. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 17 december 2018, § 30, att inrätta Huddinge 
kommuns näringslivsberedning från och med den 1 januari 2019. 
 
I samband med detta beslutade fullmäktige att anta reglemente för Huddinge 
kommuns näringslivsberedning – HKF 9290. Det framgår av 4 § i nuvarande 
reglemente att näringslivsberedningen består av 5 ledamöter och 5 ersättare som utses 
av kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår, på uppdrag av den politiska 
kommunledningen, att reglementet ändras på så sätt att det istället framgår i 4 § att 
näringslivsberedningen består av 7 ledamöter och 7 ersättare som utses av 
kommunstyrelsen. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunfullmäktige att godkänna 
förvaltningens förslag till ändrad lydelse av reglemente för Huddinge kommuns 
näringslivsberedning – HKF 9290 – i enlighet med vad som framgår av bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 18 januari 2019. 
 
Beslutet delges 
HKF 9290 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 17   
    
    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag  
 

Kommunfullmäktige beslutar 

att befria Lisbeth Krogh (HP) från uppdraget som ersättare i förskolenämnden. 

att befria Per Callenberg (S) från uppdraget som ledamot i förskolenämnden. 

att befria Kerstin Medin (V) från uppdraget som ersättare i kultur- och 
fritidsnämnden. 

att befria Seinab Hilowle (V) från uppdraget som ledamot i kultur- och 
fritidsnämnden. 

att befria Stephanie Hansson (KD) från uppdragen som ledamot i 
kommunfullmäktige, ersättare i kommunstyrelsen och ersättare i vård- och 
omsorgsnämnden, samtliga från och med den 1 mars 2019. 

  

Kommunfullmäktige beslutar vidare 

att hos länsstyrelsen i Stockholms län hemställa om åtgärd för utseende av ny 
ledamot i kommunfullmäktige efter Stephanie Hansson (KD). 
 
 

 

[I] Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  25 (33) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 18   
    
Diarienummer KS-2019/161.901    
 

 
 

Valärenden  
 

Kommunfullmäktige beslutar om följande val och fyllnadsval samt för nedan angivna 
tider: 

Val av ersättare i socialnämnden för perioden till och med den 31 december 
2022 

Tora Rosengren (V). 
 

Ny ersättare i förskolenämnden för perioden till och med den 31 december 2022 
(fyllnadsval) 

Joacim Andersson (HP), efter Lisbeth Krogh. 
 

Ny ledamot i kultur- och fritidsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval) 

Kerstin Medin (V), efter Seinab Hilowle. 
 

Ny ersättare i kultur- och fritidsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval) 

Seinab Hilowle (V), efter Kerstin Medin. 
 

Ny ersättare i kommunstyrelsen   för perioden från och med 1 mars 2019 och 
intill det fullmäktigesammanträde då val av styrelse förrättas nästa gång  

Rolf Johansson (KD), efter Stephanie Hansson. 
 

Ny ersättare i vård- och omsorgsnämnden för perioden från och med 1 mars 
2019 till och med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 

Anneli Johansson (KD), efter Stephanie Hansson 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 19   
    
Diarienummer KS-2017/1655.119    
 

 
 

Inrätta Medborgarkontor i samtliga Huddinges kommundelar 
– svar på motion väckt av Nujin Alacabek, Elisabeth Ulin 
Karlsson, Jonatan Spejare och Sonia Benavente samtliga (V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 26 
november 2018, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I juni 2017 väckte Nujin Alacabek, Elisabeth Ulin Karlsson, Jonatan Spejare och 
Sonia Benavente, samtliga (V), motionen ”Inrätta Medborgarkontor i samtliga 
Huddinges kommundelar”. Motionen har gått på remiss till demokratiberedningen. 
Demokratiberedningen anser det inte rimligt att med begränsade resurser skapa 
medborgarkontor i alla delar av kommunen. Men att ha fysisk närvaro i de områden 
som är socioekonomiskt utsatta är då desto viktigare. Beredningen frågar sig även om 
det finnas digitala lösningar som bildskärmar runtom i kommunen som i realtid kan 
erbjuda dialog med centralt belägna samhällsvägledare? 
 
Kommunstyrelsens förvaltning gör bedömningen att det skulle behöva avsättas 
avsevärda resurser för att återigen bygga upp medborgarkontor i Huddinges samtliga 
kommundelar. I stället borde kommunen ta hjälp av den nya digitala tekniken för att 
utveckla Huddinge servicecenter. Det kan avse en ökad tillgänglighet som rör dygnets 
alla timmar och/eller försöka utveckla automatiska svar på olika språk på ett antal 
vanligt förekommande frågor. 
 
Liksom demokratiberedningen anser kommunstyrelsens förvaltning att den digitala 
tekniken även skulle kunna användas för att med skärm kommunicera med 
samhällsvägledarna på servicecenter i centrala Huddinge. Det senare skulle innebära 
att de som idag besöker de två lokalkontoren i Vårby och Skogås och där möts av en 
samhällsvägledares kompetens och språk, nu får tillgång till Huddinge servicecenters 
samlade resurser, vilket gör att frågeställarens behov kan matchas mot många fler 
språk och en mycket bredare kompetens. 
 
I ljuset av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att motionen bör avslås. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 19   
    
Diarienummer KS-2017/1655.119    
 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Olov Hamilton (V) och Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till förslagen i motionen. 
 
Ingalill Söderberg (DP), Cem Delen (L) och Christian Ottosson (C) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
I övrigt yttrar sig Barbro Lind (MP) och Rasmus Lenefors (S). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till förslagen i motionen, och finner härvid att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget yrkande; se bilaga till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Barbro Lind (MP) anmäler protokollsanteckning; se bilaga till detta protokoll. 
 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning; se bilaga till detta protokoll.  
 
Beslutet delges 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 20   
    
Diarienummer KS-2017/2599.119    
 

 
 

Gör försök med sex timmars arbetsdag för socialarbetare på 
familjeenheten i Huddinge – svar på motion väckt av Nujin 
Alacabek Darwich (V), Britt Björneke (V), Sonia Benavente (V) 
och Jonatan Spejare (V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 24 
oktober 2018, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I motion väckt i kommunfullmäktige den 6 november 2017 framhåller Nujin 
Alacabek Darwich (V), Britt Björneke (V), Sonia Benavente (V) och Jonatan Spejare 
(V) att Huddinge kommun ska initiera ett pilotprojekt där sex timmars arbetsdag 
införs för socialarbetare på familjeenheten samt att utfallet av projektet görs till 
underlag för övervägande om försöksverksamheten ska utökas till att gälla samtliga 
socialarbetare i kommunen. 
 
Av socialnämndens remissvar framgår att socialtjänsten arbetar aktivt, utifrån en 
beslutad strategi, för att utvecklas som attraktiv arbetsgivare och att detta resulterat i 
goda medarbetarenkätsresultat och låga sjuktal, men att vissa enheter fortsatt har en 
hög personalomsättning. Nämnden anser att motionärernas förslag skulle ge 
kortsiktiga vinster i form av förstärkt arbetsgivarerbjudande men att det långsiktigt 
kan få negativa konsekvenser. Nämnden anser därför att frågan bör utredas vidare 
innan beslut fattas. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att sannolika konsekvenser av en 
arbetstidssänkning kortsiktigt är ett stärkt arbetsgivarerbjudande för aktuell 
bristyrkesgrupp, men långsiktigt kan innebära: 
- spridningseffekt ur ett rättviseperspektiv till andra yrkesgrupper 
- sänkt servicenivå i verksamheten eller högre kostnader (och därmed lägre 
reallöneutveckling för kommuninvånarna) 
- oförändrad objektiv hälsa 
 
Förvaltningen anser att de sannolikt negativa långsiktiga konsekvenserna och 
beslutets definitiva karaktär överväger de sannolika kortsiktiga fördelen vad gäller 
stärkt arbetsgivarerbjudande och föreslår därför att motionen avslås. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 20   
    
Diarienummer KS-2017/2599.119    
 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Eva Carlsson-Paulsén (M) och  Cem Delen (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Niklas Bougt (V), med instämmande av Anders Lönroth (MP), Olov Hamilton (V), 
Nujin Alacabek (V) och Britt Björneke (V), yrkar bifall till förslagen i motionen med 
följande ändring i första att-satsen: 
 
”att Huddinge kommun beslutar om ett pilotprojekt där sex timmars arbetsdag 
praktiseras för socialarbetare inom en enhet inom socialtjänsten som 
socialförvaltningen utser.” 
 
I övrigt yttrar sig Mats Arkhem (SD) och Sven Pernils (SD). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot bifall till förslagen i motionen med ändringen i första att-satsen enligt 
yrkande från Niklas Bougt (V) med flera. Ordförande finner härvid att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.    
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V), för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget yrkande; se bilaga till detta protokoll. 
 
Anders Lönroth (MP), för Miljöpartiets fullmäktigegrupp, reserverar sig mot beslutet 
till förmån för eget yrkande; se bilaga till detta protokoll.  
 
Beslutet delges 
Socialnämnden 
 
 

 

[I] Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  30 (33) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 21   
    
Diarienummer KS-2017/1182.119    
 

 
 

Dags att möta cyklisternas behov av parkering - svar på 
motion väckt av Peter Johansson (MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 22 november 2018, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Peter Johansson (MP) väckte en motion i kommunfullmäktige med rubriken ”Dags 
att möta cyklisternas behov av parkering”. Motionären föreslår att kommunstyrelsen 
ska få i uppdrag att snarast utöka antalet cykelparkeringar i anslutning till stationen i 
Huddinge centrum. Vidare ger motionären förslag på platser för anläggning av 
parkering. 
 
Motionen har skickats på remiss till natur- och byggnadsnämnden som instämmer i 
behovet av att utöka antalet cykelparkeringar. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning delar motionärens mening om att det finns ett stort 
behov av cykelparkeringar i närheten i Huddinge station. Förvaltningen har tillsatt en 
arbetsgrupp som består av trafikplanerare från trafik- och landskapssektionen, en 
projektledare från gatuprojektsektionen som har till uppgift att arbeta med frågan. Det 
har förts dialog med gatu- och parkenheten samt med Huge. Ett nytt cykelgarage 
håller på att anläggas i Huddinge centrum. Förvaltningen prioriterar därutöver främst 
att höja standarden och kapaciteten på befintliga cykelparkeringar. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Malin Danielsson (L), med instämmande av Henrik Juhlin (C), yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
I övrigt yttrar sig Anders Lönroth (MP) och Yossi Sigal (S). 
 
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsanteckning; se bilaga till detta protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 21   
    
Diarienummer KS-2017/1182.119    
 

 
Beslutet delges 
Motionären 
Natur- och byggnadsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 22   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner  
 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 

• Inför tiggeriförbud på särskilda platser i Huddinge kommun - motion väckt av 
Mats Arkhem (SD) 

Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 
 
 
 

 

[I] Huddinge 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 februari 2019 § 23   
    
Diarienummer KS-2019/69.915    
 

 
 

Delgivningar   
 

Följande handlingar delges kommunfullmäktiges ledamöter vid dagens sammanträde: 

- Natur- och byggnadsnämndens beslut om namnsättning av befintliga cykelvägar i 
hela kommunen   

- Natur- och byggnadsnämndens beslut om namnsättning av nya vägar längs 
Södervägen i kommundelen Högmora 

- Natur- och byggnadsnämndens åtgärdsplan för ekonomi i balans 

- Protokoll Södertörns överförmyndarnämnd från den 2 januari 2019 
 
 

 
 

[I] Huddinge 
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HUDDINGE 

Protokollsanteckning, Ärende 8: Statistikrapporter från socialnämnden och 

äldreomsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (ej verkställda gynnande 

beslut om bistånd) 2018 

Att kommuner idag har svårt att hitta kontaktpersoner och familjehem till behövande är ett 
känt problem. Vi i Miljöpartiet har förståelse för att förvaltningen gör allt de kan inom de 
ramar politiken satt. Men det vi saknar är det politiska ledarskapet för att komma till rätta 
med problemen, var är de politiska initiativen att hitta nya lösningar på det akuta och långt 

varande problemet? 

I rapporten från det fjärde kvartalet 2018 är det 21 barn och ungdomar som då fortfarande 
inte fått det stöd de är berättigade till, trots att de väntat långt längre än vad som är rimligt. 
Vissa barn har väntat så långt som i 515 dagar på att få hjälp - det här är inte acceptabelt! 

Vi i Miljöpartiet förväntar oss att det här tas upp i socialnämnden snarast och att breda 
samtal förs för att komma tillrätta med problemen. 

Anders Lönroth Carina Sundström Barbro Lind 
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Kommunfullmäktige 
2019-02-11 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 15: Justering av budget 2019 till följd av ny 
organisation och självkostnadshyra 

Till följd av en svagare befolkningsökning och förändringar i skatteunderlaget och 
utjämningssystemet har Huddinge kommuns ekonomiska förutsättningar 
förändrats. En konsekvens av det är att kommunen inte väntas nå det av 
fullmäktige beslutade ekonomiska målet om ett resultat på 2 procent av skatt, 
utjämning och bidrag. Målet väntas varken uppfyllas år 2019, 2020 eller 2021. I 
en tuffare ekonomisk tid är det än viktigare med ekonomiska prioriteringar och vi 
förutsätter att den moderatledda koalitionen är varsam med skattebetalarnas 
pengar. Mot denna bakgrund är det också viktigt att budgetsamarbetet mellan 
Centerpartiet, Liberalerna, Miljöpartiet och Socialdemokraterna på riksplanet 
innebär att välfärden förstärks med 20 miljarder kronor till kommuner och 
regioner. 

I december beslutade fullmäktige om en justering av kommunens budget. Det 
beslutet inkluderade bland annat att minska kommunstyrelsens budgetram med 
5 miljoner kronor. Vi stod bakom beslutet och står fast vid att kommunstyrelsen 
- som har gått med överskott de senaste åren - kan klara sin ram även med en 
budgetminskning. Vi föreslog också att förskolenämndens driftbudget 2019 
skulle utökas med 0,48 mnkr avseende ökad volym inom specialförskolan och att 
grundskolenämndens driftbudget 2019 skulle utökas med 5,1 mnkr avseende 
ökade kostnader för modersmålsundervisning. Under lång tid har vi kunnat 
bevittna en oroande situation i Huddinges förskolor med berättelser om barn 
som rymt från förskolan, föräldrar som blir uppmanade att hämta tidigare på 
grund av för lite personal och en tuff situation för de anställda. Samtidigt är det 
fortsatt stora skillnad mellan elever och skolor i Huddinge. Delårsrapporter visar 
också på att kunskapsresultaten faller i flera ämnen och årskurser samtidigt som 
den upplevda tryggheten minskar. Huddinges förskolor och skolor har varit 
ekonomiskt eftersatta under lång tid och det är tydligt att det behövs höjda 
ambitioner och ökade satsningar. 



Det budgetförslag som kommunfullmäktige idag beslutat om utgår i grunden från 
politiska prioriteringar av den moderatledda koalitionen. Vi har varje år lagt ett 
eget förslag till mål och budget för kommunen med prioriteringar som vi menar 
vore det bästa för Huddinge och Huddingeborna. För 2019 fokuserade vi i vårt 
budgetförslag på att stärka välfärden: förskolan, skolan och äldreomsorgen, och 
att göra Huddinge tryggare. Mot bakgrund av att det här budgetärendet som 
kommunfullmäktige idag beslutat om inte utgår från vårt budgetförslag valde vi 
att inte delta i beslutet om justering av budget 2019. 

Från och med 1 januari 2019 infördes en ny politisk organisation i Huddinge. Vi 
delar bilden av att det finns anledningar att kontinuerligt se över och förändra 
organisationen när Huddinge växer och utvecklas. Vi tycker många av 
förändringarna i organisationen är bra. Det gäller till exempel den nya 
näringslivsberedningen som kan bidra till förbättrad dialog med företagare och 
skapa fler arbetstillfällen i Huddinge, och de nya nämnderna; klimat- och 
stadsmiljönämnden och bygglovs- och tillsynsnämnden, som kan bidra till att 
lyfta upp klimat- och miljöfrågor högre upp på agendan och en bra hantering av 
bygglovs- och tillsynsärenden. Även den nya modellen med självkostnadshyra 
står vi bakom och därav har vi inget att invända i sak mot att kommunens budget 
uppdateras utifrån hur den och den nya politiska organisationen påverkar 
kommunens nämnder. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 15: Justering av budget till följd av ny 
organisation och självkostnadshyra 

Efter valet har det skett en omorganisering av nämnderna i Huddinge kommun. Det 
är naturligt att man utifrån denna måste omfördela kapital. Samtidigt föreslås en 
budgetjustering angående lokalbidrag till externa utförare inom förskoleverksamhet. 
Vänsterpartiet har en annan budget och vi kommer inte att delta i beslutet gällande 
budgetjustering. 

Det som behövs i Huddinge är ett annat resultat. För att få ett annat resultat behöver 
vi en annan politik. Det går inte att göra mer av samma och hoppas på nya 
omständigheter. Därför anser vi att det är oansvarigt att Huddinge kommun fortsätter 
på den inslagna kursen med skattesänkningar och med gynnande av de rika 
samtidigt som segregation, utslagning och arbetslöshet ökar. 

I Vänsterpartiets budgetförslag satsade vi totalt 79,7 miljoner kronor mer än den 
styrande borgerliga minoritetskoalitionen. Speciellt i ett skede som detta, med 
kostnader för omorganisation av nämnder och förvaltningar och deras 
ansvarsområden hade en sådan budgetförstärkning varit bra för Huddinge kommun. 
Då krävs den politiska viljan att ta ansvar för ekonomin, för att välfärden ska fungera 
bra för alla och för att de anställda i kommunens verksamheter ska ha så goda 
arbetsvillkor som möjligt. 

Vänsterpartiet ställer sig för övrigt frågande till flytten av bedömningar om 
försörjningsstöd och annan biståndsbedömning fördelas över tre olika facknämnder. 
Det riskerar att leda till en mindre enhetlig bedömning. Från vår sida menar vi att all 
biståndsbedömning som inte rör äldre bör ligga kvar på Socialnämnden. 
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HUDDINGE 

Protokollsanteckning, Ärende 15: Justering av budget 2019 till följd av ny 
organisation och självkostnadshyra 

Miljöpartiet deltar inte i beslutet om justering av budget för 2019. Vårt motiv till detta är att 
vi lämnat ett eget förslag till mål och budget, med delvis andra mål och andra ekonomiska 
prioriteringar. 

Anders Lönroth Carina Sundström Barbro Lind 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2019-02-11 

RESERVATION 

Ärende 19: Inrätta Medborgarkontor i samtliga 
Huddinges kommundelar - svar på motion väckt av 
Nujin Alacabek, Elisabeth Ulin Karlsson, Jonatan 
Spejare och Sonia Benavente samtliga (V) 

Reservation 
Vänsterpartiet reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut i ärende 3: "Inrätta 
Medborgarkontor i samtliga Huddinges kommunde/ar - svar på motion väckt av Nujin 
A/acabek, Elisabeth Ulin Karlsson, Jonatan Spejare och Sonia Benavente samtliga (V). " 

Bakgrund 
God tillgång till kommunal service och information är viktigt. Huddinge är en stor kommun 
och det är viktigt att den kommunala servicen är lättillgänglig oavsett vilken kommundel 
man bor i. Därför har Vänsterpartiet lagt fram en motion till kommunfullmäktige som 
föreslår att alla kommundelar ska ha egna medborgarkontor, i stil med det servicecenter 
som idag finns i centrala Huddinge. 

Det är inte alla som har tid eller möjlighet att ta sig till kommunhuset som ligger en god bit 
från centrala Huddinge. Det är inte heller alla som har tid eller möjlighet att besöka 
servicecentret som även det ligger i centrala Huddinge. Det kan handla om 
förvärvsarbetande småbarnsföräldrar som inte har tid att åka förbi kommunhuset eller 
servicecenter på vägen hem, om nyanlända som har svårt att hitta i kommunen eller inte 
har möjlighet att rent praktiskt ta sig med kollektivtrafik till centrala Huddinge, eller om 
funktionshindrade eller äldre som har svårt att ta sig fram . I en kommun där det finns över 
100 000 invånare är inte försvarbart att lokalisera all form av kommunal service till 
centralorten. Att kommunal service och information är lättillgängligt är en 
tillgänglighetsfråga lika mycket som det är en demokratifråga. 

När demokratiberedningen yttrade sig angående vår motion ansåg man att kommunens 
fysiska närvaro, särskilt i socioekonomiskt utsatta områden, är viktig och ska prioriteras. 
Samtidigt menade beredningen att digitala lösningar kan vara ett sätt att göra kommunal 
service mer lättillgänglig. Det kan stämma för många, men det finns en tydlig 
generationsskillnad i hur bekväm man är med att använda digitala kanaler för att söka 
information. Den digitala klyftan måste överbryggas och därför är det viktig med även 
fysisk närvaro i olika kommundelar. 

I sitt svar på vår motion menar man från kommunstyrelsens förvaltnings sida att det förslag 
vi lägger fram från Vänsterpartiets sida är kostsamt. Det kan så tyckas. Samtidigt är det 
som vi ser det en investering på lång sikt i att bygga en bättre relation till medborgarna i 
Huddinge kommun att visa att kommunens tjänstemän och service är tillgänglig och finns 



nära dem. Steget att söka kontakt med kommunen i olika ärenden blir då betydligt mindre 
och förtroendet för kommunens arbete på olika plan skulle på det viset kunna öka. Det är 
en fråga såväl om integration och arbete mot segregation som en fråga om tillgänglighet 
och demokrati. Därför är det beklagligt att kommunstyrelsens förvaltning väljer att avfärda 
vår motion p_~ de~-sätt man nu gör. 

Britt Björneke 

0.'\-- H~ 
Olov Hamilton 
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Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2019-02-11 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 19: Inrätta Medborgarkontor i samtliga Huddinges 
kommundelar - svar på motion väckt av Nujin Alacabek, 
Elisabeth Ulin Karlsson, Jonatan Spejare och Sonia Benavente 
samtliga (V) 
Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Men det är också 
en kommun med stora skillnader i livsvillkor. Här finns de med god ekonomi, 
stort inflytande, god hälsa - men också de som lever under motsatta och sämre 
förhållanden. För att hålla ihop samhället och öka jämlikheten i Huddinge 
behöver kommunen växla upp sina insatser. 

Det har tidigare funnits medborgarkontor runt om i Huddinge. En utvärdering av 
de tidigare medborgarkontoren som gjordes 2004, och som överlag visade på 
variation i besöksfrekvensens och ärenden, bidrog till att de avvecklades och 
lades ner. Det är över 10 år sedan och mycket har hänt i kommunen sedan dess. 
Inte bara har Huddinge växt och invånarantalet har ökat utan skillnaderna i 
livsvillkor mellan kommunens olika områden har ur flera aspekter också blivit 
större. 

En viktig samhällsförändring är digitaliseringen har bidragit till nya sätt att lösa 
samhällets utmaningar på. Kraften i digitaliseringen ska tillvaratas och 
kommunen måste fortsätta digitalisera sina tjänster och underlätta vardagen för 
invånarna. På så sätt kan också kvaliteten i kommunens verksamheter förbättras. 
Alla Huddingebor deltar däremot inte i det digitala samhället och därför är det 
viktigt att det också går att få vägledning, stöd och hjälp också via telefonsamtal 
och genom personliga möten utifrån behov. 

När Huddinge växer och utvecklas är det viktigt att se till att hålla ihop samhället. 
Oavsett var i kommunen man bor ska man ha lika goda förutsättningar att leva 
ett bra och tryggt liv. Då krävs det att det offentliga finns närvarande i hela 
kommunen och att olika aktörer samverkar med varandra för att underlätta och 
förbättra vardagen för den enskilde Huddingebon. Skolan, föreningslivet, statliga 
myndigheter, polisen, kommunen och det lokala näringslivet kan tillsammans 
bidra till det. 
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Huddinge kommun 
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2019-02-11 

HUDDINGE 

Protokollsanteckning, Ärende 19: Inrätta Medborgarkontor i samtliga 
Huddinges kommundelar - svar på motion 

Miljöpartiet ser positivt på att servicecenter även fortsättningsvis har lokalkontor i Vårby och i 
Skogås men ser samtidigt att det finns behov av marknadsföringsinsatser samt kontorens 
öppettider för att nå ut till fler medborgare. Vi ser även att det finns behov av ytterligare 

insatser i Flemingsberg där något i stil med medborgarkontor skulle kunna vara en lösning. 

I Vårby, Skogås och Flemingsberg ser vi att det är lägre deltagande i allmänna val, lägre 

utbildningsgrad samt en större bristande tillit till samhället vilket gör det än viktigare att 

kommunens service finns lättillgänglig. 

Miljö~artie ,deJ r," na 

/l1vli (- c:,~S~~L~ 
Anders Lönroth Carina Sundström Barbro Lind 

1/1 
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Kommunfullmäktige 
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RESERVATION 

Ärende 20: Gör försök med sex timmars arbetsdag för 
socialarbetare på familjeenheten i Huddinge - svar på 
motion väckt av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), 
Sonia Benavente (V) och Jonatan Spejare (V) 

Reservation 
Vänsterpartiet reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut i ärende 4; "Gör försök med 
sex timmars arbetsdag för socialarbetare på familjeenheten i Huddinge - svar på motion 
väckt av Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), Sonia Benavente (V) och Jonatan Spejare 
(V)." 

Bakgrund 
En motion, ett förslag från oppositionen om en politisk åtgärd eller praktikalitet, förtjänar ett 
väl avvägt och seriöst prövande. Det är grundläggande i respekten för demokratin att 
oppositionen behandlas väl och att de eventuella goda ideer som kommer även från det 
hållet tas tillvara på ett bra sätt. Detta upplever vi inte har varit fallet med behandlingen av 
vår motion om sex timmars arbetsdag på socialtjänstens familjeenhet. 

Vi anser att en seriös prövning förutsätter att man lyfter fram och gör en avvägning av 
förslagets för- såväl som nackdelar. Detta har inte gjorts. I det svar vi mottagit från 
kommunstyrelsens förvaltning lyfts endast negativa aspekter och svårigheter med 
motionens genomförande upp. Detta gör att vi anser att prövningen av motionen inte skett 
på ett rättvisande sätt. 

I motionen lyfter vi fram positiva exempel på arbetstidsförkortning, såväl inom näringslivet 
som inom statlig och landstingskommunal sektor men även inom kommunal verksamhet 
av det slag som berörs i motionen. Vi ställer oss frågande till huruvida förvaltningen alls 
studerat de exempel som nämns från Vingåker, Östersund och Sundsvalls socialtjänst. 

När motionen skrevs hade vi intrycket att arbetsbelastningen var extra hög på just 
socialförvaltningens familjeenhet. Däremot har vi förståelse för att denna situation kan ha 
förändrats med tanke på hur lång tid det tagit att bereda motionen. Därför är vi öppna för 
att låta socialförvaltningen själva ta ställning till vilken enhet inom ramen för 
socialförvaltningens verksamhet det är lämpligt att driva pilotprojektet på. 

Arbetstidsförkortning är en effektiv metod för att dela på arbetet, minska stressen och 
sjukskrivningstalen. Vänsterpartiet har därför föreslagit ett pilotprojekt där sex timmars 
arbetsdag ska prövas i en begränsad skala inom en enhet på socialförvaltningen. Tanken 
är att pilotprojektet sedan ska kunna utvärderas förutsättningslöst och att kommunen 



sedan ska kunna gå vidare med utvidgade försök om pilotprojektet bedöms lyckat. 

Följande stycke i tjänstemannautlåtandet förtjänar viss uppmärksamhet: "En annan aspekt 
är att frågan om sänkt arbetstid för en specifik yrkesgrupp på sikt kan komma att breddas 
till många yrkesgrupper utifrån ett utjämningsperspektiv, vilket på nationell nivå skedde via 
lagstiftning 1970. I det mindre sammanhanget, Huddinge kommun, är det möjligt att övriga 
yrkesgrupper kommer att ställa krav om liknande arbetstidssänkningar med bibehållen lön, 
vilket även socialnämnden nämner i sitt remissvar. Detta kommer att få konsekvenser för 
den kommunala servicen och skattenivån. " I detta stycke förutsätter man både att andra 
yrkesgrupper kommer att kräva arbetstidsförkortning. Det skulle mycket väl, som man 
också skriver, kunna innebära en långsiktig effekt på skattenivån i kommunen. Samtidigt 
är det naturligtvis dessa yrkesgruppers fulla rätt att ställa sådana krav. Det är inget som 
Huddinge kommun vare sig kan förutsätta kommer ske eller i ett initialt skede har orsak att 
vända sig emot. Från Vänsterpartiets sida menar vi att detta skulle kunna ha positiva 
effekter för såväl arbetsmiljö som sjukskrivningstal och personalens välbefinnande. I vår 
motion föreslår vi därför att pilotprojektet ska utvärderas och bedömas på ett rättvist sätt 
varefter en diskussion kan tas om att utvidga försöket. 

Britt Björneke 

()L-- H~ 
Olov Hamilton 
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HUDDINGE 

Protokollsanteckning, Ärende 21: Dags att möta cyklisternas behov av 
parkering - svar på motion 

Motionen skrevs i april 2017 och har därefter varit uppe för behandling i kommunstyrelsen 
november 2017 där den återremitterades för en grundlig redovisning. MIijöpartiet ser positivt 
på det arbete som har påbörjats efter att motionen skrevs för att kommunen ska uppfylla av 
fullmäktige beslutade planer. 

Det är positivt att det byggs ett garage för cyklar och sådana lösningar ser vi gärna mer av, 
men det löser inte den rådande bristen på låsbara parkeringsplatser för cyklar som råder. 
För att kunna uppfylla målen att andelen resor med cykel och med kollektivtrafik behöver 
antalet tillgängliga cykelparkeringar öka kraftigt, annars finns en överhängande risk att 
målen inte nås och att andelen klimatsmarta resor minskar istället för att öka. 

Anders Lönroth Carina Sundström Barbro Lind 
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